



Еженедельник новостей МДС

События за 7 – 11 ноября 2016 г.

8 ноября

О привлечении инвестиций в МСБ

МДС принял участие в круглом столе Бизнес-ассоциации ЖИА «Сложности инвестирования и пути привлечения инвестиций в МСБ». В работе круглого стола участвовали директор Агентства по продвижению инвестиций и экспорта при Министерстве экономики КР Алымбек Орозбеков, независимые эксперты, представители бизнеса и международных организаций. Участники встречи обсудили основные проблемы инвестирования в сектор МСБ, инструменты привлечения внутренних инвесторов, а также роль Бишкекского инвестиционного форума как площадки для встреч потенциальных инвесторов.

Напомним, проведение Бишкекского инвестиционного форума (BIF) - 2016 запланировано на 8 декабря 2016 года.

10 ноября

В поиске партнеров для реализации проектов

МДС принял участие в видео-конференции с американскими компаниями. Мероприятие организовано Американо-кыргызским деловым советом, Министерством экономики КР и Американской торговой палатой в КР. С американской стороны участвовали руководители ведущих компаний в сфере маркетинга, текстильного бизнеса, развития малого и среднего бизнеса, ландшафтной архитектуры, городского планирования, агро-туризма, животноводства (переработка мясной и молочной продукции), информационных технологий, франшизы и энергетики. Основная цель мероприятия - поиск партнеров для реализации проектов в Кыргызской Республике.

Межведомственная РГ рассмотрит проблемы топливного рынка

Приступила к работе межведомственная рабочая группа по проблемам и перспективам развития топливного рынка КР. В повестке дня - рассмотрение предложений Ассоциации нефтетрейдеров КР по введению лицензирования на реализацию нефтепродуктов, по дифференциации ставок

IBC Weekly News

Events of November 7 – 11, 2016

November 8

Attracting investment in SMEs

IBC took part in a roundtable held by the JIA Business Association "Difficulties in investing and ways to attract investment in SMEs." The event was attended by Alymbek Orozbekov, Director of the Investment and Export Promotion Agency under the Ministry of Economy, independent experts, as well as representatives of the business community and international organizations. The meeting participants discussed the main problems of investing in the SME sector, the tools to attract domestic investors, and the role of the Bishkek Investment Forum as a platform to meet potential investors.

The Bishkek Investment Forum (BIF) – 2016 is scheduled for December 8, 2016.

November 10

Searching partners for projects

IBC took part in a video conference with the US companies. The event was organized by the US-Kyrgyz Business Council, the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic and the American Chamber of Commerce in the Kyrgyz Republic. The American side was represented by the heads of the leading companies in the field of marketing, textile business, development of small and medium-sized businesses, landscape architecture, urban planning, agro-tourism, animal husbandry (processing of meat and dairy products), information technology, energy, and the franchise. The event was aimed at the search for partners for projects in the Kyrgyz Republic.

Interdepartmental WG will consider problems of the fuel market

The interdepartmental working group on the problems and development prospects of the fuel market of the Kyrgyz Republic has started its activities. The WG will consider proposals of the Oil Traders Association of Kyrgyzstan to introduce licensing for the sale of petroleum products, to differentiate the rates of excise duty according to the ecological fuel class, and to

<p>акцизного налога исходя из экологического класса топлива, по заключению соглашения между Республикой Казахстан и Кыргызской Республикой о поставке нефти и нефтепродуктов и др. МДС, являясь активным членом РГ, приложит максимум усилий для защиты интересов отечественных нефтетрейдеров.</p>	<p>conclude an agreement between the Republic of Kazakhstan and the Kyrgyz Republic on the supply of oil and oil products, etc. Being an active WG member, IBC will make every effort to protect the interests of domestic oil traders.</p>
<p>11 ноября</p> <p>Рассмотрены изменения в закон «О внешней миграции»</p> <p>Представитель МДС выступил на круглом столе по обсуждению изменений в Закон Кыргызской Республики «О внешней миграции», согласно которым установлены новые требования по обязательной регистрации иностранных граждан, пребывающих в стране. В мероприятии приняли участие депутат Жогорку Кенеша КР Абдывахап Нурбаев, один из инициаторов законопроекта, заместитель министра экономики Эльдар Абакиров, представители Государственной регистрационной службы (ГРС) и бизнес-сообщества. Решено предложить ГРС подготовить проект постановления об увеличении сроков пребывания без обязательной регистрации, а также создать рабочую группу по внесению изменений в Закон «О внешней миграции» при комитете ЖК.</p> <p>Подробнее</p> <p>Знакомство с членами МДС: Компания Манас Менеджмент</p> <p>МДС организовал экскурсию для членов ассоциации на объекты ЗАО «Компания Манас Менеджмент». Экскурсию провели президент компании Асан Токтосунов и коммерческий директор Адилет Нурхалиев. Представители компаний – членов МДС ознакомились с работой Воздушно-грузового центра и Центра бортового питания и убедились, что они имеют современное оборудование и все условия для эффективного и своевременного обслуживания воздушных судов. Центр бортового питания одним из первых в Кыргызстане внедрил международную систему менеджмента безопасности продовольственных продуктов ISO 22000 : 2005.</p> <p>Подробнее</p>	<p>November 11</p> <p>Changes to the law "On External Migration" discussed</p> <p>IBC representative spoke at a roundtable to discuss amendments to the Law of the Kyrgyz Republic "On External Migration". The amendments set new requirements for the mandatory registration of foreign citizens in the Kyrgyz Republic. The event was attended by Jogorku Kenesh deputy Abdyvakhap Nurbayev, who is among initiators of the bill, Deputy Economy Minister Eldar Abakirov, representatives of the State Registration Service (SRS) and the business community. The participants decided to offer the SRS to develop a draft resolution to increase the stay without mandatory registration, as well as to establish a working group on amendments to the Law "On External Migration" at the Jogorku Kenesh Committee.</p> <p>More</p> <p>Meeting IBC members: Manas Management Company</p> <p>IBC organized a study tour for the association members to the facilities of the Manas Management Company CJSC (MMC). The MMC President Asan Toktosunov and commercial director Adilet Nurkhaliev familiarized the guests with the operation of the Air Cargo Center and the Flight Catering Center. The visitor made sure that both centers have modern equipment and all the conditions for the effective and timely servicing of aircrafts. The Flight Catering Center was among the first enterprises in Kyrgyzstan to introduce the international food safety management system ISO 22000 : 2005.</p> <p>More</p>
<p>Письма МДС</p> <p>9 ноября МДС направил обращение в Аппарат Президента КР с предложениями по решению текущих проблем туристической отрасли. Перечень проблем был сформирован по итогам круглого стола МДС, проведенного 20 октября.</p> <p>10 ноября МДС и ведущие горнодобывающие компании страны направили обращения Президенту КР и депутатам Жогорку Кенеша КР о нецелесообразности утверждения ставок вывозных (экспортных) таможенных пошлин на вывоз руды и</p>	<p>IBC Letters</p> <p><i>On November 9</i>, IBC sent an appeal to the President of the Kyrgyz Republic with proposals to address the current problems of the tourism industry. The list of issues was compiled according to the decisions of the IBC roundtable held on October 20.</p> <p><i>On November 10</i>, IBC and the leading mining companies of the country sent appeals to the President of the Kyrgyz Republic and the deputies of the Jogorku Kenesh with a request not to approve the rates of export duties on the export of ores and</p>

<p>концентратов драгоценных металлов не ниже 30% от таможенной стоимости товара.</p>	<p>concentrates of precious metals not less than 30% of the customs value of the goods.</p>
<p>Правовой обзор</p> <p>По инициативе МДС вносятся изменения в законодательство об инвестициях. Одним из главных предметов обсуждения соответствующей рабочей группы, в состав которой входит МДС, является разработка поправок для эффективного действия нормы о стабилизационном периоде.</p> <p>Уважаемые члены МДС, Если у вас есть предложения по улучшению законодательства об инвестициях, просим направить их нам для обсуждения в рабочей группе.</p> <p>***</p> <p>МДС совместно с группой депутатов Жогорку Кенеша КР разработал проект поправок в законодательство о внешней миграции, согласно которым предлагается упростить процедуру въезда и осуществления деятельности в КР иностранным квалифицированным специалистам. Данный проект планируется внести в Жогорку Кенеш КР в ближайшие дни.</p>	<p>Law review</p> <p>At the IBC initiative, changes to the legislation on investment are currently being drafted. Development of amendments for the effective operation of the stabilization period is among the main subjects of discussion by the working group, which includes IBC.</p> <p>Dear IBC members, if you have suggestions to improve the investment legislation, please send them to us for discussion in the working group.</p> <p>***</p> <p>IBC, together with a group of deputies of the Jogorku Kenesh of the Kyrgyz Republic has drafted amendments to the law on foreign migration, which propose to simplify the entry and the implementation of activities in the Kyrgyz Republic for foreign qualified specialists. The draft amendments will be submitted to the Jogorku Kenesh of the Kyrgyz Republic in the coming days.</p>
<p>Новости компаний МДС</p> <p>Аукцион по продаже ЗАО «Альфа Телеком» состоится 16 декабря</p> <p>Фонд по управлению государственным имуществом при Правительстве КР приглашает к участию в аукционе по реализации 100% государственного пакета акций ЗАО «Альфа Телеком».</p> <p>Подробнее</p> <p>Уважаемые члены МДС!</p> <p>ОФ «SOS Детские Деревни Кыргызстана» приглашает Вас на концерт Президентского камерного оркестра «Манас», который состоится 2 декабря в 18:30 в Малахитовом зале Кыргызского национального театра оперы и балета.</p> <p>Подробнее</p>	<p>News from IBC companies</p> <p>Auction sale of Alfa Telecom to be held on December 16</p> <p>The State Property Management Fund under the Government of the Kyrgyz Republic is inviting to participate in an auction sale of 100 percent of the Government stake in the Alfa Telecom CJSC.</p> <p>More</p> <p>Dear IBC members,</p> <p>SOS Children's Villages Kyrgyzstan Public Foundation is pleased to invite you to the charity concert of classical music performed by the Manas Kyrgyz Presidential Chamber. The concert will be held at the Malachite Hall of the Opera and Ballet Theater on December 2, 2016 at 6:30 PM.</p> <p>More</p>
<p>События на 14 – 18 ноября</p> <p><i>14 ноября</i> Международный Валютный Фонд проведет презентацию ежегодного обзор перспектив развития мировой и региональной экономики.</p> <p><i>15 ноября</i> МДС выступит на 2-ом бизнес-форуме «Зеленая экономика - 2016: Зеленые тренды в бизнесе». В рамках мероприятия планируются обсудить тренды и пути создания дорожной карты по внедрению «зеленой» экономики в Кыргызстане, а</p>	<p>Events for November 14 – 18</p> <p><i>On November 14,</i> the International Monetary Fund will hold a presentation of the annual review of the global and regional economy prospects.</p> <p><i>On November 15,</i> IBC participates at 2nd Business Forum "Green Economy - 2016", "Green Trends in Business". The event will discuss the trends and the roadmap possibilities for implementation of "green" economy in Kyrgyzstan. The participants of the RT</p>

<p>также подписание Хартии предпринимательской деятельности в интересах устойчивого развития. Подробнее</p> <p>15 ноября состоится встреча МДС, Государственного комитета промышленности, энергетики и недропользования КР, Секретариата Инициативы прозрачности добывающих отраслей (ИПДО) и горнодобывающих компаний по внедрению бенефициарного права в КР и проекта закона по введению экспортных таможенных пошлин на руду и концентраты драгоценных металлов.</p> <p>16 ноября состоится «Demo Day» Программы повышения потенциала музеев Кыргызстана, направленной на совершенствование навыков и усиление потенциала руководителей и специалистов музеев страны.</p> <p>19 ноября члены МДС посетят рудник «Кумтор».</p>	<p>will sign the Charter of entrepreneurship in the interest of sustainable development. More.</p> <p>On November 15, IBC, State Committee on industry, Energy and Mining, EITI Secretariat and mining companies discuss the initiatives on introduction of beneficial right and export customs fees for ore and concentrates precious metal .</p> <p>On November 16, Demo Day of the Museum Capacity Building Program aimed at strengthening the capacities and skills of Kyrgyz museum curators.</p> <p>On November 19, IBC members will visit the Kumtor gold mine.</p>
<p>С уважением,</p> <p>Международный деловой совет Кыргызская Республика, 720011 Бишкек, ул. Абдрахманова, 191 Хаят Ридженси Бишкек, каб. 113 Тел: + 996 312 623801 Факс: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</p>	<p>Best regards,</p> <p>International Business Council Office 113, Hyatt Regency Bishkek 191, Abdrakhmanov Str., Bishkek Kyrgyz Republic, 720011 Tel: + 996 312 623801 Fax: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</p>